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Närvaro 

Ledamöter Närv. Frånv  

Helene Åkerlind (L) KS ordf 
Kristina Hellström (S) UBN 
Daniel Olsson (S) SBN 
Karin Qvick (L) AFN 
Tomas Djurhed AFN 
 
Funktionsrätt Gävle 
Mari Norén Hedberg, vice ordf 
Gunilla Ekman 
Elizabeth Rydbäck 
Lars-Göran Wadén 
Sören Norman 
Lena Öberg 
 
Föreningsnätverket 
Carina Skoog 
Barbro Carlestam  
Anders Simu   
Hans Östman  
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Övriga 

Lena Arnberg, nämndsekreterare SG 
Sofia Persson, kundkommunikatör, SG 
Ann-Charlotte Jansson, projektledare, SG 
Josefine Wennelin, strateg, SG 
Monica Rosén, Bitr rektor Polhem 
gymnasiesärskola 
Kristina Hjertberg, rektor för särskolan 
Ulrika Forsgren, lärare gymnasiesärskolan 
 

Ulrica Olsson, verksamhetschef  
Jan Karlgren, avdelningschef, LG 
Anna Tengqvist, bygglovchef, LG 
Theodor Randås, planeringsstrateg, LG 
Marie Grew, enhetschef, LG 
Torbjörn Bengtsson, enhetschef, LG 
Sara Arnemark, enhetschef, LG 
Marie Bengtsson, projektledare, VG 

KFN – Kultur- och fritidsnämnden  SG – Styrning och stöd Gävle 
KS – Kommunstyrelsen  LG – Livsmiljö Gävle 
AFN – Arbetsmarknad- och funktionsnämnden VG – Välfärd Gävle 
OVN – Omvårdnadsnämnden   
SBN – Samhällsbyggnadsnämnden 
SN – Socialnämnden 
UBN – Utbildningsnämnden 
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§ 51 Mötets öppnande 
Ordföranden hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 
 
 
§ 52 Ny ledamot från Arbetsmarknads- och 
funktionsrättsnämnden 
Tomas Djurhed (KD) har utsetts av Arbetsmarknads- och 
funktionsrättsnämnden till ny ledamot i rådet efter Per Sundström (KD). 
 
§ 53 Upprop och val av justerare  
Upprop görs av sekreteraren, närvarande finns på sidan 2. Sören Norman 
utses att justera protokollet. 
 
 
§ 54 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns. 

 
§ 55 Föregående protokoll 2021-10-04 
Föregående protokoll godkänns och beslutas att läggas till handlingarna. 
 
 
§ 56 Gymnasiesärskolan - informerar om sitt miljöarbete 
och utmärkelsen inom Grön Flagg 
Monica Rosén Bitr. rektor Polhem gymnasiesärskolan, Kristina Hjertberg 
rektor för särskolan och Ullrika Forsgren lärare på gymnasiesärskolan. 
informerar rådet om Grön flagg som handlar om hållbar utveckling. 
Hållbar utveckling är när vi lever i balans så att människor, natur och djur 
mår bra tillsammans - nu och i framtiden. 
 
Gymnasiesärskolan håller till på Polhemsskolan och har ca 90 elever och 40 
lärare och sex program. 
 
Grönflagg arbetet startade hösten 2020 med tillsättande av en Grön Flagg-
grupp med extra ansvar bestående av tre lärare och biträdande rektor. De 
startade ett Grön Flagg-råd med elevrepresentanter från skolans sex 
program som ensades om tre gemensamma utvecklingsområden: 
 
Bättre koll på skräpet 
Gymnasiesärskolans utemiljö 
Kost och hälsa 
 
Grön Flagg-rådet är obligatoriskt och spelar en viktig roll för att samla upp 
idéer och driva Grön Flagg-resan framåt. Rådet användas för att hjälpa till 
att samordna och sprida information till den övriga verksamheten. 
 
§ 57 Digivän 
Marie Bengtsson projektledare Välfärd Gävle är inbjuden för att informera 
funktionsrättsrådet om projektet Digivän. Digivän uppdraget sker i 
samarbete med projektet Digivän senior. De som driver projektet under 
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2021 är PRO Samorganisation Gävle tillsammans med samverkande 
aktörer. Projektets syfte är att stödja seniorer i processen att bli digitala. 
Var femte senior stängs ute i det digitala samhället. Pandemin har påvisat 
svårigheterna med att inte kunna hantera en surfplatta, mobiltelefon eller 
dator. 
 
Digivänuppdraget ingår i volontärverksamheten och innebär att volontären 
stödjer seniorer som behöver lära sig surfa på nätet, beställa mat, 
videochatta, swisha etcetera.  
 
 
§ 58 Information från Livsmiljö Gävle 
Ulrica Olsson, verksamhetschef, Jan Karlgren, avdelningschef, Anna 
Tengqvist, bygglovschef, Theodor Randås, planeringsstrateg, Marie Grew, 
enhetschef, Torbjörn Bengtsson, enhetschef och Sara Arnemark, 
enhetschef, på Livsmiljö Gävle är inbjudna till dagens sammanträde för att 
informera funktionsrättsrådet om Tillgänglighet i 
Samhällsbyggnadsprocessen. 
 
Ulrika Olsson redogör för rådet hur tillgängligheten beaktas i 
detaljplaneringen: 

 En detaljplan reglerar markanvändningen och styr inte 
tillgänglighetsfrågor i tex byggnader.  
 

 En detaljplan kan dock belysa terrängförhållanden på platsen, 
avstånd/närhet till service, framkomlighet tex på gc-vägar, 
kollektivtrafik.  
 

 Tillgängligheten beaktas dels utifrån rådande förhållanden (nuläge) 
men även utifrån den önskade åtgärden som prövas i planprocessen. 

Funktionsrättsrådet är i detta skede en remissinsats. Samråd ca 3 veckor, 
granskning ca 2 veckor. Där kan rådet lämna synpunkter. 
 
Anna Tengqvist informerar om bygglovsprocessen och hur tillgängligheten 
beaktas i detta skede. 
 
Kraven på tillgänglighet ställs utifrån Boverkets byggregler (BBR) Kapitel 3 
och följs upp under slutsamrådet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden får inte ställa högre krav än vad byggreglerna 
säger, men det finns inget som hindrar att byggherren självmant uppfyller 
en högre tillgänglighet. I större projekt ställs ofta krav på byggherren om 
sakkunnig inom tillgänglighet. Samhällsbyggnadsnämnden får inte 
ifrågasätta en sakkunnigs utlåtande. 
 
Hur kan Funktionsrättsrådet påverka/medverka i detta skede? 
I ärenden där ingen sakkunnig inom tillgänglighet krävs kan 
funktionsrättsrådet vara remissinstans om handläggaren behöver ha hjälp 
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att bedöma tillgängligheten. Remisstid är 2-4 veckor och fortfarande gäller 
att högre krav än vad Boverkets byggregler (BBR) säger inte får ställas 
Theodor Randås informerar hur tillgängligheten beaktas i utvecklingen av 
kommunal mark för gator, torg, parker lekplatser etc. I ett tidigt skede vid 
prioritering av behov gentemot budget, effektmål och resurssituation kan 
funktionsrättsrådet påverka genom att lyfta behov av investeringar. 
 
Vid förstudien beaktas tillgängligheten genom att följa riktlinjer, program 
och teknisk handbok. Funktionsrättsrådet kan då påverka som 
remissinstans i relevanta förstudier och genom att tidigare medverka i 
riktlinjer och program. 
 
Vid genomförandet har funktionsrättsrådet en liten eller ingen möjlighet att 
påverka. Vid driften av allmän plats beaktas tillgängligheten genom 
åtgärdande av fel och avvikelser, samt att följa regler, riktlinjer och 
program.  
Funktionsrättsrådet påverkar genom att felanmälan till drift. 
 
Vid medverkan i olika strategiarbeten tillfrågas representant för 
tillgänglighetsfrågor som remissinstans rörande tillgänglighet vid 
framtagande av relevanta interna styrdokument. 
 
Rådet skickar med synpunkt angående samrådshandlingar, de öskar en 
sammanfattning av ärendet då det i regel innehåller mycket handlingar 
med byråkratisk text. Även en föredragning av ärendet vore bra.  
 
Därefter får rådet en uppdatering om den dialog som förts gällande 
Tullhuset den senaste tiden. Det kommer att anordnas ett möte den 14 
december där representanter från rådet medverkar. 
 
Slutligen ställs frågan om fria bussresor och varför det inte gäller resenärer 
från Furuvik? Marie Grew informerar att Gävle kommun erbjuder 
kostnadsfria resor med utvalda busslinjer under helgerna mellan lördagen 
den 27 november och söndagen den 26 december 2021. Kommunen 
skickade en förfrågan till Upplands lokaltrafik (UL) då det är dom som 
trafikerar sträckan. Men fick inte någon återkoppling innan materialet 
skickades ut. Det är även komplicerat då UL tillhör ett annat län. Ingen 
kompensation kommer att utgå. 
 
 
§ 59 Lägesrapport från projekt en Äldrevänlig kommun  
Elizabeth Rydbäck och Inger Areen representanter från rådet i Äldrevänlig 
kommun ger rådet en återkoppling om sin medverkan i projektet. 
 
Ann-Charlotte Jansson, projektledare för projektet Gävle – en Äldrevänlig 
kommun, är inbjuden till dagens sammanträde för att ge rådet en 
lägesrapport för projektet. Hon informerar att framtagandet av en 
handlingsplan är klar och ska ut på remiss. Svarsdatum är den 15 februari 
2022. Rådet kommer att vara en av remissinstanserna. 
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Då funktionsrättsrådet inte har något möte inplanerat innan remisstiden löper ut 
beslutar rådet att tillsätta en arbetsgrupp som ges rätten att på delegation besvara 
remissen. Gruppen består av: 
 
Rådet beslutar att tillsätta en referensgrupp från funktionsrättsrådet som 
består av: 
Lars-Göran Wadén 
Marie Norén Hedberg 
Elizabeth Rydbäck 
Sören Norman 
Carina Skoog 
 
 
§ 60 Återrapportering från Funktionsrättsrådets utskott 
Sören Norman informerar utskottet att nya lösningar har tagits fram 
gällande busshållplatsen vid Skogmursvägen i Andersberg och den 
försämrade trafiksäkerheten. 
 
 
§ 61 Rapportering från Gävle kommuns Funktionsrättsråds 
kontaktpolitiker 
 
Helene Åkerlind (L) vice ordförande i Kommunstyrelsen  
Informerar om budgeten för 2022 där det bland annat framgår att man ska 
stärka arbetet med tillgänglighet för alla medborgare samt utveckla rådets 
arbete. Samhällsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att revidera riktlinjer för 
att möjliggöra elevresor för gymnasieungdomar med 
funktionsnedsättningar. För ändamålet tillförs 1,5 mnkr årligen.  
 
Helene Börjesson (MP) ordförande i Kultur- och fritidsnämnden 
Informerar om kring det föreningsstöd/bidrag som Kultur- och 
fritidsnämnden beviljar samt vika som har möjlighet att söka. Föreningar 
som arbetar med aktiviteter som riktar sig till äldre personer och personer 
med funktionshinder kan söka grundstöd, verksamhetsstöd, projektstöd 
och särskilt stöd. 
 
Karin Qvick (L) ersättare i Arbetsmarknads- och funktionsrättsnämnden 
Informerar kring det arbete som görs inom daglig verksamhet (EDV), 
vidare ges information om de föreningsbidrag som nämnden fördelar. I år 
har samtliga som ansökt fått sina bidrag beviljade. 
 
Elisabeth Carlson Cederholm (C) ordförande i Omvårdnadsnämnden 
Informerar att nämnden antagit en strategi för digitalisering för att bland 
annat prioritera digitalisering som ger ökad självständighet, delaktighet, 
trygghet samt ger ökad resurseffektivitet och kvalitet. Samt att använda och 
utveckla digitala lösningar i dialog med kunder och närstående. Vidare 
informerar hon att Gävle kommun har nominerats till pris för projektet VR-
resor för äldre. Välfärd Gävle har sedan projektet VR-resor för äldre 
startade hösten 2018 erbjudit VR-resor som aktivitet till kunder inom vård- 
och omsorgsboende, dagverksamheter och boenden för personer med 
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funktionsnedsättning. VR-resor innebär att man använder digitala glasögon 
för att se och uppleva olika simulerade miljöer i 3D som ger en upplevelse 
av att man exempelvis befinner sig ute i naturen, dyker i havet eller åker 
karusell. 
 
Slutligen informerar hon att det under hösten har ordnats med utbildning 3 
timmar/vecka för personal som behöver förbättra sina svenska kunskaper. 
 
 
§ 62 Sammanträdesdagar 2022 
Gävle kommuns funktionsrättsråd beslutar 
att sammanträdesdagar för Gävle kommuns funktionsrättsråd för 2022 
blir: 
 

• Måndag 7 mars  
• Måndag 9 maj 
• Måndag 3 oktober 
• Måndag 5 december 

 
Vidare beslutar rådet att beredningsmöte inför sammanträdena ska hållas 
ca tre veckor innan sammanträdet. 
 
 
§ 63 Remisser, remissvar och yttranden 

Remisser: 
 Granskning gällande Strömsbro 77:6 del av Kv. Vävaren, från 

Livsmiljö Gävle 
 Samråd gällande Sörby Urfjäll 28:7 m.fl. del av kv. Utängarna, från 

Livsmiljö Gävle 
 Granskning gällande Brynäs 125:2 m.fl., kv Baggarevarvet (del av), 

från Livsmiljö Gävle 
 Granskning gällande Sörby Urfjäll 28:7 m.fl. del av kv. Utängarna, 

från Livsmiljö Gävle 
 Samråd gällande Kristinelund 26:11 m.fl., Normarksvägen 6 i 

Bomhus, från Livsmiljö Gävle 
 
 
§ 64 Anmälningsärenden/För kännedom 
 
Utskickat till rådet sedan senaste sammanträdet: 
 Inbjudan stormöte november 2021 Äldrevänlig kommun 
 
 
 
§ 65 Övriga frågor 
Under punkten övrigt tas följande synpunkter och frågor upp: 
 
 Skrivelse till Funktionsrättsrådet - Syn-och hörselinstruktör 2021-11-29 
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Gävle kommuns Funktionsrättsråd beslutar att rådets ledamöter från 
funktionsrättsrörelsen antar skivelen och skickar den vidare till Sektor 
Välfärd för vidare hantering. 
 
 
 Remissvar från Samhällsbyggnadsnämnden - 

Trafikförsörjningsprogram 2021-11-09 
 
Rådet diskuterar remissvaret och föreslår att det ordnas en hearing med 
region Gävleborg under våren. 

 
 
§ 66 Nästa möte 
Nästa möte är måndag den 7 mars 2022 kl. 13.00 i Konserthuset Bo Linde 
salen. 
 
§ 67 Avslutning 
Ordföranden tackar deltagarna och avslutar därefter dagens sammanträde. 
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